
Разговор с ЯНУИ! ПШИБИЛСКИ — диригент 
на Симфоничния оркестър на филхармонията в град 
Олщин — ПНР.

— Другарю Пппфилски, го
стували ли сте друг път в на
шата страна?

— Оркестърът, който ръково
дя. излиза за втори път в чуж
бина. В България не е идвал. 
Лично аз познавам вашата 
страна като турист.

— Какви са контактите на 
оркестъра е българското музи
кално изкуство?
, — Искрено казано, пие сме 
имали повече контакти е бъл
гарски изпълнители и компо
зитори. В Олшин са идвали 
Константин Илиев и Георги 
Бадев. Срещите пи с този из
тъкната музикални дейци бяха 
много полезн-п за пас. Позна
вам повече творчеството на 
Александър Райчев. Неговото 
произведение „Ленински поко
ления", което изпълнихме сно
щи, е много силна музикална 
творба.

Преди да дойдем в Бълга
рия за фестивала „Мартенски! 
музикални дни“, ние се обър
нахме. към българския културен 
център във Варшава и помо
лихме да пи дадат по-иодроб- 
яа информация за музикалния 
живот в България, за българ
ските композитори и тяхното 
творчество. След този, макар и 
косвен, контакт с българската 
музика смятам, че в бъдеше в 
репертоара на нашия оркестър 
ще влязат повече български 
творби.

— Другарю Пшибнлски. по
чти всяка година тук. в Русе, 
идват оркестри от братска Пол 
ша. които вероятно са популя
ризирали у вас фестивала. Как 
во знаете, какво сте чували 
Вие за Мартенските музикални 
дни?

— Вашият фестивал е тол
кова известен у нас, че би било 
срамно да има музикант, който 
да не знае какво са Мартен
ските музикални дни. Когато 
разбрахме, че тази година на
шият оркестър е избран да 
представя Полша. ние приехме 
това като голяма награда. За- 
тото да участвуваш в такъв 
музикален форум, какъвто е 
фестивалът в Русе, е наистина 
висока награда. Ние чувству
ваме голямата отговорност, коя 
то сме поели, чувствуваме и те 
жестта на фестивала, но въпре 
кн всичко, колкото и нескром
но да звучи, мисля, че се пред
ставихме добре и се харесахме 
на русенската публика.

— Във Вашата програма бе 
ше включено произведение, кое 
го се изпълнява за първи г.ът 
в България. Какво бихте ка
зали за работата си над него?

-- Имате предвид „Концерт
на увертюра оп. 12“ от Шима- 
новски. Вярвам, че няма да 
прозвучи пресилено, ако кажа, 
че нашият композитор Шима- 
повски е велик Съвременната 
музика в Полша започва от не
го. Повечето оркестри избяг
ват да го свирят, замота е 
изключително труден. Музика
та му залива като огромн.з 
вълча. Понякога човек има ч'з 
ството. че пелият е разбит. 
Оркестърът положи голея:! 
усилия при подготовката ч<з 
неговото произведение, но как 
сме се представили, вече те кл 
жете вие — публиката, специа
листите.

— Бихте*ли участвували от
ново п нашия фестивал?

— Разбира се и го е най- 
голямо удоволствие. Зашотб 
епин такъв фестивал като ..61 гр 
тенските музикални дни“ би 
могъл да ни бъде само от пол
за, би спомогнал да се създа- 
дят по-широки връзки между 
полското и българското изпъл 
нителско изкуство.

Разговора води
Ценка ГИНКОВА


